

## К юбилею В.В. Черникова: о необходимости закрепления презумпции доверия полиции в Федеральном законе «О полиции»

**Цуканов Николай Николаевич,**

*заместитель начальника Сибирского юридического института МВД России по научной работе  
доктор юридических наук, доцент  
660131, г. Красноярск, ул. Рокоссовского, д. 20  
E-mail: nikolai\_zukanov@mail.ru*

В представленной статье автор делится личным опытом работы под руководством доктора юридических наук, профессора, Заслуженного юриста Российской Федерации Валерия Васильевича Черникова в составе рабочей группы по подготовке проекта Федерального закона «О полиции». В качестве примера высочайшего профессионализма юбиляра приводится организация работы с так называемой презумпцией доверия полиции.

**Ключевые слова:** правовая презумпция, презумпция доверия полиции, законность полицейской деятельности, Федеральный закон «О полиции».

### On the Anniversary of V.V. Chernikov: On the Need for the Consolidation of the Presumption of Trust in Police in the Federal Law On Police

**Tsukanov Nikolay N.**

*Deputy Head for Research of the Siberian Law Institute of the Ministry of Internal Affairs of Russia  
LL.D., Associate Professor*

In the presented article, the author shares his personal experience of working in the group on the development of the draft Federal Law “On Police” under the guidance of Valery Vasilyevich Chernikov, Doctor of Law, Professor, Honored Lawyer of the Russian Federation. As an example of the highest professionalism of the hero of the anniversary, the author presents the organization of the work with the so-called presumption of trust in the police.

**Keywords:** legal presumption, presumption of trust in the police, legality of police activity, the Federal Law on Police.